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پای صحبت مردم

اســتاندار اصفهان از عدم تصمیم گیری وزیر نیرو نسبت به 
مصوبه شورای عالی آب و طرح سد و تونل بهشت آباد اظهار گلایه 
کرد و گفت: تأخیر در اجرای این طرح حیاتی تأمین آب آشامیدنی 

3 استان را با مشکل جدی مواجه می کند.
رسول زرگرپور با اشاره به اینکه از عدم تعیین تکلیف طرح سد و تونل 
بهشت آباد یک سال و 3 ماه می گذرد، اظهار کرد: این طرح مصوب ملی 
اســت و اعتبار آن در بودجه سالانه لحاظ شده و طرح کاملًا قانونی بوده 

و دارای اعتبار مصوب و مهندسی شده و تصویب مراجع ذی ربط است.
وی با اشــاره به اینکه احداث این طرح تنها مربوط به استان اصفهان 
نبوده، بلکه یک طرح ملی برای انتقال آب سرچشــمه به فلات مرکزی 
اســت، افزود: این پروژه آب آشامیدنی مورد نیاز 3 استان اصفهان، یزد و 

کرمان را تأمین می کند.
زرگرپور تصریح کرد: در طرح بهشت آباد، 250 میلیون مترمکعب آب 
به اصفهان، 180 میلیون مترمکعب آب به استان کرمان و 150 میلیون 

مترمکعب آب به استان یزد انتقال پیدا می کند.
وی ادامه داد: اجرای هرچه سریع تر و اختصاص سهم آب آشامیدنی 
موردنیاز این 3 استان به تصویب شورای عالی آب رسیده اما هنوز تصمینی 

در این زمینه گرفته نشده است.
زرگرپور گفت: با احداث این ســد و تونــل، 580 میلیون مترمکعب 
آب به فلات مرکزی انتقال می یابد و آب آشامیدنی مورد نیاز سه استان 

تأمین می شود.
وی ادامه داد: ســابقه این طرح از زمان آغاز بحث های مطالعاتی، فاز 
یک، 2 و عقد قرارداد با پیمانکار به بیش از 12 ســال می رســد و تمام 
مراحل آن قانونی و توسط وزارت نیرو پیگیری و توسط 6 مشاور ایرانی و 

خارجی بررسی شده است.
استاندار اصفهان بیان کرد: در دولت بحث جدیدی درخصوص طرح 
بهشت آباد مطرح شده که مبنی بر انتقال آب از طریق لوله به جای تونل 
60 کیلومتــری بوده که در طرح اولیــه پس از احداث تونل، آب در یک 
سامانه تقسیم به 3 استان یزد، اصفهان و کرمان می شود و هیچ ارتباطی 

با رودخانه زاینده رود ندارد.

نام های امیرعلی و فاطمه انتخاب بیشتر والدین مازندرانی است.
مدیر کل ثبت احوال مازندران گفت: از مجموع 46 هزار و 294 تولد 
ثبت شــده پارســال که 23 هزار و 777 نفر آن پسر و بقیه دختر بودند، 
نام های امیرعلی، ابوالفضل و محمدطاها، فاطمه، فاطمه زهرا و یســنا به 

ترتیب بیشترین انتخاب والدین مازندرانی بود.
رجبی افزود:  از 3 هزار و 211 تولد فروردین امسال هم که هزار و 666 
نفر پسر و بقیه دختر بودند، بیشترین نام های انتخابی امیرعلی، ابوالفضل، 

امیررضا و فاطمه، فاطمه زهرا و نازنین زهرا بود.

رشت- خبرنگارکیهان:
بهره برداری از دستگاه چند منظوره  باغی، زراعی و گلخانه ای 
»ژتوتیلر« در مرکز تحقیقات کشاورزی گیلان در رشت آغاز شد.

با این دستگاه می توان کارهای کشاورزی نظیر شخم، بندکاری، هرس 
علفهای هرز، پشته سازی و سم پاشی را به آسانی انجام داد.

رئیس اداره فناوری های مکانیزه سازمان جهاد کشاورزی گیلان گفت: 
ســفارش ساخت این دستگاه 3 سال پیش به یکی از شرکت های کره ای 

داده شده بود.
حیدر کامیاب با اشــاره به اینکه برای خرید دســتگاه ژتوتیلر 230 
میلیون ریال هزینه شده افزود: سازمان جهاد کشاورزی 30 درصد معادل 
70 میلیون ریال قیمت این دســتگاه را بلاعوض پرداخت می کند و هر 
کشاورز متقاضی با 30 میلیون ریال پیش پرداخت و 130 میلیون ریال وام 
با اقساط 5 ساله می تواند دستگاه چند منظوره ژتوتیلر را خریداری کند.

رشت- خبرنگار کیهان:
استاندار گیلان از عملکرد سازمان تأمین اجتماعی در بخش 

سرمایه گذاری در استان انتقاد کرد.
محمدعلی نجفی اظهار داشــت: واحدهای اقتصادی تحت پوشــش 
سازمان تأمین اجتماعی در گیلان که سرمایه های متعلق به قشر کارگری 
جامعه است غالبا وضعیت مناسبی ندارند و انتظار داریم تا این وضعیت 
بهبود یابد و سازمان تأمین اجتماعی سرمایه گذاری هایش را افزایش دهد.

اســتاندار گیــلان در ادامه بر ضرورت پیگیــری و رفع موانع تولید 
در کارخانه های اســتان نیز تاکید کرد و افزود: در ســال جدید یکی از 

اولویت های اساسی رونق بخشی در نظام اقتصادی گیلان است.
وی همچنین گفت: در حوزه تســهیلات بانکی در ســال جدید 2 تا 
3 هــزار میلیارد تومان تســهیلات در بخش های مختلف تولیدی پمپاژ 

خواهد شد.
نجفی در بخش دیگر ســخنانش با ابراز تأسف از اینکه درگذشته به 
افرادی که لایق نبودند وام  های کلان داده شــده افزود: یک هزار و 670 
میلیارد تومان میزان معوقه بانک های اســتان است که درصد ناچیزی از 
آن مربوط به مردم اســت وعده محدودی هستند که این مبالغ هنگفت 

گلایه استاندار اصفهانرا به بانک ها بدهکارند.
از تأخیر در اجرای طرح بهشت آباد

انتقاد استاندار گیلان از نحوه 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی در استان

استفاده از دستگاه چند منظوره کشاورزی در رشت

امیرعلی و فاطمه انتخاب بیشتر 
والدین مازندرانی

خط دوم ریلی بندر امام خمینی - اهواز تا پایان امســال به 
بهره برداری می رسد.

مدیرکل راه آهن جنوب گفت: ساخت خط دوم بندر امام خمینی - اهواز 
به طول 110 کیلومتر هم اینک در مرحله روسازی قرار دارد که بر اساس 
قرارداد منعقده با قرارگاه خاتم الانبیا ریل مورد نیاز خط از کارگاهی واقع 

در محدوده یزد - بافق تامین می شود.
عبدالکریم درویــش زاده افزود: 5 هزار تن تجهیزات خطوط ریلی به 
منظور احداث 40 کیلومتر خط دوم اهواز - بندر امام در مرحله بارگیری 

از استان یزد به سمت اهواز است.
درویش زاده اعتبار ســاخت خط دوم بندر امام  خمینی - اهواز را یک 
هزار و 50 میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: هم  اینک عملیات بهســازی 
خط نخست از سمت بندر امام هم در دست تکمیل قرار دارد که تاکنون 
از مجموع 60 کیلومتر مسیر )تا محدوده ریلی اهواز( 53 کیلومتر بهسازی 
شده است.وی افزود: عملیات دو خطه کردن مسیر بندر امام خمینی - اهواز 
باعث افزایش ایمنی تردد، کوتاه شدن و افزایش حمل و ترانزیت کالا به 
مناطق مرکزی ایران می شــود. خوزستان 6 درصد شبکه ریلی کشور را 

در خود جای داده است و از نظر طول خط رتبه هشت کشور را دارد.

معاون وزیر راه و شهرسازی و مجری ساختمان ها و تاسیسات 
دولتی و عمومی کشور گفت: بیمارستان 143 تختخوابی پارس آباد 

تا پایان امسال تکمیل، تجهیز و تحویل بهره برداران می شود.
محمدجعفر علیزاده در جریان بازدید از بیمارســتان پار س آباد اظهار 
کرد: تاکنون برای احداث این بیمارستان 5 میلیارد و 800 میلیون تومان 
اعتبار هزینه شده که برای تکمیل و راه اندازی آن 8/5 میلیارد تومان اعتبار 

جدید در بودجه امسال پیش بینی شده است.
وی تصریح کرد: این بیمارستان به شکل عمومی و در قالب بخش های 
تخصصی احداث می شود که شامل بخش تخصصی داخلی، زنان و زایمان، 

کودکان و جراحی است.
علیزاده گفت: بخش اورژانس این بیمارستان نیز در قالب 18 تخت به 
همراه آزمایشگاه، کلینیک فوق تخصصی، سی.سی.یو، آی .سی.یو و ان.آی.

سی.یو پیشی بینی شده که امیدواریم با هدف گذاری های انجام شده این 
بیمارستان تا پایان امسال تکمیل و به بهره برداری برسد.

وی پیشرفت این پروژه را 85 درصد اعلام کرد و افزود: با گردش مالی 
و تخصیص اعتبارات تلاشمان بر این است تا این مجموعه عظیم و فاخر 
که رفع کننده نیاز شــهرهای همجوار و حتی بیماران شهرهای مختلف 

است، برطرف شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

بهره برداری از بیمارستان 143 
تختخوابی پارس آباد تا پایان امسال

رئیس اداره راه و شهرســازی گچسر از تخریب ساخت و سازهای 
غیرمجاز در جاده چالوس خبر داد.

آرمان خاقانی اظهار کرد: اداره راه و شهرسازی گچسر با متخلفان و متجاوزان 
به حریم جاده چالوس به شدت برخورد خواهد کرد و در حفظ حریم این جاده 
زیبا و تاریخی تمام تلاش خود را خواهد کرد.وی بیان کرد: ساخت و سازهای 
غیرمجاز در محور کرج-کندوان با حکم صادره از طرف دادستان کرج تخریب و 
قلع و قمع شد. وی ادامه داد: با توجه به اخطارهای صادره از طرف این اداره به 
کسانی که اقدام به ساخت و سازهای غیرمجاز کرده اند و با توجه به اخذ حکم 
صادره از سوی دادستان کرج ساخت و سازهای غیرمجاز تخریب و تعدادی از 

تابلوها و چراغ های ال ای دی در سطح محور جمع آوری شد.

تخریب ساخت و سازهای غیرمجاز 
در جاده چالوس

رئیس دادگستری شهرستان کهنوج با اشاره 
به بحــث زمین خواری مــدرن در کرمان گفت: 
زمین هایی که در شهرستان های کهنوج و فاریاب 
در قالب طرح کشت علوفه در سال های گذشته به 
مردم داده شد با یک تغییر الگوی کشت به افراد 

دیگر واگذار شده است.
علی ســالاری در شــورای حفظ حقوق بیت المال 
جنوب کرمان تصریح کرد: در سال گذشته برای 180 
هکتار حکم صادر شــده که 42 هکتار آن به نفع مردم 

بوده است.
همچنیــن فرماندار شهرســتان فاریاب گفت: این 
شهرســتان حاصلخیزترین زمین های جنوب کرمان را 
دارد، اما صددرصد زمین های خوب آن به یغما رفته است.

بهــرام امیری با بیــان اینکه تصــرف زمین های 
شهرستان فاریاب با کیفیت و کمیت خاص صورت گرفته 
و تعداد زمین خواران در آن زیاد بوده اســت، افزود: در 
ثبت اراضی برخی مأموران کم کاری کرده اند و براساس 
این کم کاری ها افرادی که مثلا صاحب 10 هکتار زمین 
بوده اند، امروز 30 هکتار زمین را تصرف کرده اند و قوانین 

هم در مورد آن ها اجرا نمی شود.
وی با تاکید بر اینکه درختان کهور کهنسال جنگل 
فاریــاب را بــه راحتی از بین می برنــد، اضافه کرد: در 
شهرستان فاریاب 37 واحد معدنی فعال است که برای 
یک محدوده مشــخص مجوز دارند، اما در محدوده ای 
بیش از آن کار می کنند و کســی از آن ها بازخواســت 

نکرده است.

فرماندار فاریاب:

حاصل خیزترین زمین های کرمان به یغما رفته است

همدان- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل شــرکت گاز استان همدان گفت: هم اکنون از یک 
هزار و 82 روستای استان، تعداد 836 روستا شامل 93/8 درصد 
خانوارها از نعمت گاز برخوردارند و گازرسانی به 111 روستا نیز در 

دست اقدام است.
محمدمهدی مهدوی اضافه کرد: 99/8 درصد خانوارهای شهری استان 

از گازرسانی برخوردارند.
وی ادامه داد: عدم پرداخت بدهی جایگاه های ســی ان جی به شرکت 
گاز که متعلق به شهرداری هستند، در حالی روی می دهد که آنها از مردم 

پول نقد دریافت می کنند اما بدهی های خود را به دولت نمی پردازند. 
مهدوی یادآور شد: سال گذشته گازرسانی به مساجد و مراکز مذهبی 
که الگوی بهینه را رعایت می کردند رایگان انجام شد اما مابقی این گونه 

مراکز، 19 میلیارد ریال به شرکت گاز استان بدهی دارند.
وی اظهار کرد: همدان از نظر وصول مطالبات از مشــترکان گاز، در 
رده های پایین بین استان های کشور قرار دارد و این امر ما را به یک شرکت 

زیان ده تبدیل کرده است.
مهدوی خاطرنشــان ساخت: به طوری که سال گذشته، برای اجرای 
طرح های عمرانی شــرکت، مبلغ 840 میلیارد ریال از دو بانک اســتان 
تســهیلات گرفتیم که بازپرداخت آن یک هــزار و 200 میلیارد ریال با 

سود 42 درصد است.
مهدوی اعلام کرد: تاکنون 210 میلیارد ریال اعتبار برای گازرسانی به 
پروژه های مسکن مهر استان هزینه شده و قرار بوده 140 میلیارد ریال آن 
برگشت داده شود که تاکنون برگشت چهارمیلیارد ریال محقق شده است.

گازرسانی به بیش از 93 درصد 
روستاهای همدان

معاون مطالعات پایدار و طرح های جامع منابع آب سازمان آب 
و برق خوزستان از رسیدن تعطیلی نیروگاه سد کرخه به هزارمین 

روز خود خبر داد.
هوشنگ حسونی زاده در جلسه تعیین حقابه کشاورزی کشت تابستان 
در خوزستان، با بیان اینکه در سال آبی جاری شدیدترین خشکسالی را 
تجربه کردیم افزود: در این مدت آورد رودخانه کرخه 82 درصد و رودخانه 

جراحی 72 درصد کاهش یافته است.
به گفته وی، تنها سه درصد از حجم مفید سد کرخه و 9 درصد از حجم 
مفید سد مارون ذخیره آبی دارد به همین دلیل تولید انرژی در سه سال 
گذشته در سد کرخه و از سال گذشته نیز در سد مارون تعطیل شده است.

حسونی زاده همچنین درباره آخرین وضعیت حجم مفید ذخایر مخازن 
سدهای خوزستان گفت: هم اکنون حجم این ذخایر پنج میلیارد و 800 
میلیون مترمکعب است، درحالی که در مدت مشابه پارسال، حجم ذخایر 

هفت میلیارد و 591 میلیون مترمکعب بود.
وی با بیان اینکه ســد کرخه از ســال 77 وارد مدار شــده و در این 
مــدت تراز آن از 200 متر بالاتر نرفته، اضافه کرد: برای کمک به جبران 

خشکسالی کرخه هم اکنون 700 میلیون مترمکعب از آب رودخانه دز به 
این رودخانه منتقل می شود.

معاون ســازمان آب و برق خوزستان گفت: براساس استاندارد ارتفاع 
آب در مخزن ســد کرخه نباید از 180 متر پایین تر آید، اما اکنون برای 

تراز 177 برنامه ریزی می کنیم.
حســونی زاده در ادامه با بیان اینکه در کشــت پاییزه گذشــته، 94 
درصد آب مورد نیاز کشــاورزی از سدها رهاسازی شده گفت: باتوجه به 
شرایط ســدهای حوضه کرخه و مارون در تابستان امسال امکان تأمین 

آب کشاورزی وجود ندارد.
وی ممنوعیت کشت تابستانه را در خوزستان خواستار شد و تأکید کرد 
که در حوضه رودخانه های کرخه، مارون و زهره کشــت تابستانه صورت 

نگیرد، اما دولت باید بابت این مسئله خسارت کشاورزان را جبران کند.
وی از کاهش سه میلیارد مترمکعبی آبدهی رودخانه های خوزستان از 
ابتدای سال زراعی جاری تاکنون خبر داد و افزود: رودخانه های خوزستان 
در مجموع 10 میلیارد و 754 میلیون مترمکعب آورد داشــتند، درحالی 
که میزان آبدهی در طولانی مدت 21 میلیارد مترمکعب ثبت شده است.

تعطیلی نیروگاه سد کرخه به یک هزارمین روز خود رسید

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
برای راه اندازی 63 طرح کشــاورزی در استان چهارمحال و 

بختیاری 240 میلیارد ریال اعتبار تامین شده است.
این مطلب را معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری در جلسه شورای 
برنامه ریزی و توســعه اســتان که با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور برگزار شده بود اعلام کرد و گفت: 

این طرح ها در زمینه های کشاورزی و صنعت است.
عامری گلســتان تصریح کرد: با راه اندازی این طرح ها زمینه اشتغال 

مستقیم 177 نفر فراهم می شود.
معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری اضافه کرد: برای راه اندازی سه 
طرح صنعتی با 266 میلیارد ریال و اشتغال مستقیم 363 نفر نیز اقدامات 

لازم صورت گرفته است.
وی همچنین خاطرنشان کرد: به منظور راه اندازی سه طرح صنعتی 
دیگر 28 میلیون و 600 هزار یورو و هشت میلیون و 600 هزار دلار، در 

نظر گرفته شد.
عامری گلســتان ادامه داد: با راه اندازی این طرح های صنعتی، زمینه 

اشتغال مستقیم 350 نفر در چهارمحال و بختیاری فراهم می شود.
معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری استان اظهار داشت: با همکاری 
ایرانیان مقیم خارج از کشــور، زمینه اجرای 19 طرح سرمایه گذاری در 

استان چهارمحال و بختیاری فراهم شده است.
وی اضافه نمود: طرح های اتانول با 400 میلیون دلار و دهکده المپیک 

با شش هزار و 100 میلیارد ریال، از جمله این طرح ها به شمار می رود.

معاون استاندار:

اعتبار اجرای 63 طرح کشاورزی
 در چهارمحال و بختیاری تامین شده است

مدیرکل حفاظت محیط  زیست 
مسئولین  گفت:  البرز  اســتان 
نیروگاه قائم اقدامات اساسی در 
واحدهای  کردن  گازسوز  زمینه 
تولید برق انجــام نداده اند و در 
صورت تداوم آلودگی با هماهنگی 
مراجع قضایی نسبت به مهر و موم 

خط لوله مازوت اقدام می شود.
حسین محمدی با تاکید بر کاهش 
آلایندگی های زیست محیطی و هوا 
در اســتان البرز افزود: بر اساس آمار 
موجود اســتان البرز روزانه دو و نیم 
میلیون لیتر مصرف ســوخت دارد و 
این در حالی است که در گذشته کرج 
به عنوان باغ شهر شناخته شده بود، 
ولی هم اکنون 17 درصد ترافیک برون 

شهری مربوط به استان البرز است.
وی تصریح کــرد: بافت متراکم 
جمعیتی، بالاترین نرخ رشد جمعیتی 
و مهاجرپذیری، خشکســالی و عدم 
مدیریت صحیــح منابع آب از جمله 
عواملی است که باعث شده شهر کرج 

و فردیس جزو شهرهای آلوده کشور 
محسوب شود.

این مســئول با تاکیــد بر اینکه 
نیروگاه قائم نیز روزانه 5 میلیون لیتر 
مازوت استفاده می کند، گفت: نیروگاه 
به دلیل بی توجهی مسئولان باعث شده 
علیرغم دستاوردهای مثبت در کارگروه 
هوای استان شاهد کاهش روزهای پاک 

در شهرستان فردیس باشیم.
محمدی با تاکید بر حفظ محیط 
زیست و سلامت جامعه اعلام داشت: 
بر اســاس آمار موجود برای کاهش 
آلودگی هوا مســئولان نیروگاه هیچ 
اقدامی برای گازسوز کردن مجموعه 
واحدهــای تولید برق علی رغم تاکید 
معاون اول ریاست جمهوری مبنی بر 
اســتفاده از گاز طبیعی از اول امسال 
در چرخه تولید نیروگاه انجام نداده اند 
که در صورت تداوم آلودگی به ناچار 
با هماهنگی مراجع قضایی نســبت 
به مهــر و موم خط لوله مازوت اقدام 

خواهد شد.

در صورت تداوم آلودگی

خط لوله مازوت نیروگاه قائم
 مهر و موم می شود

امور  و  مدیرکل حقوقــی 
قراردادهای ســازمان منطقه 
 40 گفت: حدود  قشــم  آزاد 
هکتار از اراضی ملی و دولتی 

قشم آزادسازی شد.
به گزارش روابط عمومی منطقه 
آزاد قشم، احمدرضا هاشمی با بیان 
اینکه متصرفان این اراضی سه نفر 
هســتند، افزود: ایــن افراد بدون 
اسناد معتبر این اراضی را تصرف 
کرده بودند و اقدام آنها مصداق بارز 

تصرف اراضی دولتی است.
پی کنی،  کــرد:  یادآوری  وی 
سیم کشــی و ســد و بند در این 
محدوده و انتقال نخل های آماده 
از نقــاط دیگر بــه اراضی تصرف 
شــده با هدف نشان دادن قدمت 
فعالیت آنان بــر روی این اراضی 
از ترفندهای متصرفان به شــمار 

می رود.
به گفته هاشــمی، از این پس 
با دســتور مقام قضایی با هرگونه 
تصــرف غیرقانونی اراضی ملی در 
جزیره قشم به نحو جدی برخورد 

می شود.
قاضــی ویــژه رســیدگی به 
تصرفات اراضی ملی قشــم گفت: 
بــه زودی حــدود 300 پرونــده 
تصرف اراضی ملی و دولتی قشم 
به دادسرای عمومی و انقلاب این 

شهرستان ارسال می شود.
حسین اســماعیل زاده افزود: 
این تعداد پرونده از ســوی اداره 
امــور قراردادهای  کل حقوقی و 

40 هکتار از اراضی ملی قشم 
رفع تصرف شد

سازمان منطقه آزاد قشم با هدف 
رفع تصرف از اراضی ملی و دولتی 
توســط زمین خواران حرفه ای به 
شعبه ویژه دادسرای قشم ارسال 

خواهد شد.
وی بــه تصرف بیــش از یک 
میلیــون و 213 هــزار متر مربع 
اراضی ملی قشم در سال گذشته 
اشاره کرد و گفت: تاکنون بیش از 
یــک میلیون و 45 هزار متر مربع 
آن از چنگال  زمین خواران حرفه ای 

رفع تصرف شده است.
وی افزود: با تعیین قاضی ویژه 
رسیدگی به اراضی ملی و دولتی 
در قشم، رسیدگی به این پرونده ها 
با جدیت، سرعت و قاطعیت دنبال 

می شود.

خودداری از انعقاد قرارداد
جمعی از کارگزاران مخابرات روستایی استان گیلان با بیان اینکه 
قرارداد همکاری ما با شــرکت مخابرات استان به صورت شرکتی است 
اعلام کردند: طرح بیمه و قرارداد مستقیم با کارگزاران مخابرات روستایی 
را مجلس تصویب و دولت ابلاغ کرده است اما شرکت مخابرات استان 
گیلان از قراردادی کردن پرسنل روستایی سرباز می زند. این کارگزاران 

خواستار اجرایی شدن این مصوبه شدند.
جمعی از کارگزاران مخابرات روستایی استان گیلان

تأمین آب آشامیدنی
ساکنان تعدادی از روستاهای بخش مرکزی شهرستان خرمدره در 
دیدار با مسئولان این شهرستان خواستار تأمین آب آشامیدنی، نصب 
آنتن های مخابراتی برای پوشش تلفن همراه، نصب آنتن های تلویزیونی 
برای پوشــش برنامه های شبکه های مختلف سیما و بهسازی و مرمت 

راه ها و معابر روستایی شدند.
خرمدره- خبرنگار کیهان

خیابان های کم عرض
ترافیک سرســام آور خیابان های کم عرض شهرستان بهبهان مردم 

را به ستوه آورده است.
خیابان های عدالت و جوانمردی به عنوان اولین خیابان های احداث 
شــده در بهبهان با قدمت حدود نیم قرن بســیار کم عرض هستند و 
زمانی ساخته شدند که در این شهرستان تنها 5 الی 10 تاکسی تردد 
می کردند، این درحالی اســت که امروزه تعداد تاکســی ها، آژانس ها و 

ماشین های شخصی چند برابر شده اند.
از طرفی افرادی که از بخش ها و روســتاهای همجوار جهت خرید 
مایحتاج زندگی خود و مراجعه به بیمارستان و پزشکان به بهبهان سفر 
می کنند بر نابسامانی ترافیکی افزوده اند. حجم بالای موتورسواران که در 
این خیابان ها تردد می کنند نیز مزید بر علت شده و آرامش شهروندان 

را برهم زده است.
وجود ســاختمان ها، مغازه ها و پاساژهای چند طبقه در امتداد این 
خیابان ها تعریض آنها را توسط شهرداری با مشکل مواجه کرده است. 
شــورای ترافیک بهبهان نیز با برنامه ریزی هایی در جهت روان شدن 
ترافیک اقداماتی به عمل آورده ولی هر روز ابعاد ترافیک گســترده تر 

می شود و نیاز به اقدامی اساسی دارد.
اهواز- خبرنگار کیهان

واحــد تصفیه بنزین پالایشــگاه آبادان بــه مرحله پیش راه اندازی رســید که با 
راه انــدازی کامل آن، روزانه حــدود چهارمیلیون لیتر به تولید بنزین یورو 4 کشــور

افزوده می شود.
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل پالایشگاه آبادان گفت: واحدهای  SRU و TGT پالایشگاه 
آبادان در مرحله پیش راه اندازی و اجرای آزمایشی قرار دارد و به زودی بهره برداری کامل می شود.

فرشید خائیز ادامه داد: هم اکنون میزان بنزین، آروماتیک و الفین موجود در این بنزین تولیدی 
پالایشگاه آبادان در حد استاندارد یورو 4 و حتی بهتر از آن می باشد که با راه اندازی این واحد، تنها 

مشکل آن که میزان گوگرد بوده نیز برطرف می شود.
وی ادامه داد: این میزان بنزین یورو 4 تولیدی در پالایشگاه آبادان قرار است در شهرهای آبادان، 

اهواز و حومه توزیع شود.
در حال حاضر حدود 20 میلیون لیتر بنزین یورو 4 در کشــور تولید می شــود که این میزان با 

راه اندازی کامل واحد تصفیه بنزین پالایشگاه آبادان به 24 میلیون لیتر افزایش می یابد.
پالایشگاه نفت آبادان تا آغاز جنگ ایران و عراق در سال 1359 یکی از بزرگ ترین پالایشگاه های دنیا 
با ظرفیت تصفیه 628 هزار بشکه در روز بود و هم اکنون از بزرگ ترین واحدهای تولید بنزین کشور است.

واحد تصفیه بنزین پالایشگاه آبادان به مرحله پیش راه اندازی رسید

استاندار ایلام از توقف ســاخت سد سازبن به علت کمبود آب 
خبر داد.

مروارید گفت: مسئولان وزارت نیرو اعلام کردند که با توجه به نبود توجیه 
اقتصادی در شــرایط کنونی ادامه اجرای این طرح میسر نیست و درصددیم 
با همراهی معاونت برنامه ریزی و عمرانی زمینه ایجاد امکانات زیرساختی در 

روستاهای محدوده این سد را فراهم کنیم.
وی افزود: امکانات زیرساختی و عمرانی در 17 روستای محدوده این سد 

از سال 73 تاکنون به علت طرح ساخت سد سازبن ایجاد نشده بود.
سد سازبن یکی از طرح های برق آبی کشور است که ساخت آن سال 74 
با حضور رئیس جمهور وقت آغاز شد. ساخت این سد با هدف مهار سیلاب های 
رودخانه ســیمره و ایجاد دریاچه هزار و 600 میلیون متر مکعبی آغاز شد و 
با وجود 20 درصد پیشرفت فیزیکی سال های متمادی است در بلاتکلیفی به 

سر می برد و عملیات آن متوقف شده است.

توقف ساخت سد سازبن ایلام
 به علت کمبود آب

خرم آباد - خبرنگار کیهان:
نخستین پرواز هواپیمای خرم آباد - نجف طی مراسمی با حضور 

جمعی از مردم و مسئولان انجام شد.
اســتاندار لرستان در این مراســم گفت: سفر آسان، ایمن و سریع به 
حرم مطهر امام حسین)ع( و دیگر ائمه اطهار در عراق از آرزوهای دیرینه 
مردم این استان بوده که امروز با برقراری نخستین پرواز خرم آباد - نجف 

محقق شد.
هوشنگ بازوند افزود: استمرار این پرواز نقش موثری در توسعه و رونق 

اقتصادی لرستان دارد.
وی گفت: عراق بازار بسیار خوبی برای عرضه تولیدات متنوع لرستان 
و رونق اقتصادی و اشتغالزایی این خطه است که باید برای بهره وری هر 

چه بهتر از آن استفاده کرد.
بازونــد مدت پرواز خرم آباد به نجــف را حدود 50 دقیقه ذکر کرد و 
افزود: ظرفیت هواپیمای خرم آباد - نجف 165 نفر است که نخستین پرواز 

آن با 154 مسافر انجام شد.
در حال حاضر هر ماه دو پرواز رفت و برگشت از خرم آباد به نجف انجام 
می شود و متناسب با استقبال عمومی، تعداد پروازها افزایش خواهد یافت.

خط پروازی خرم آباد - نجف 
راه اندازی شد

تکمیل خط دوم ریلی بندر امام - اهواز 
تا پایان امسال

قائم مقام سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری گفت: ساخت جاده در 
جنگل ابر ازنظر این سازمان کاملًا مردود است.

ناصر مقدسی در گرگان افزود: مطابق بررسی ها و از نظر علمی اجرای 
این جاده مورد تأیید نیست زیرا منطقه جنگل ابر در استان های گلستان 
و ســمنان از تنوع زیستی خاصی برخوردار است.وی تأکید کرد: در این 
نقطه درختــان ممنوع القطعی وجود دارد که ممنوعیت قطع آن نه تنها 
مربوط به منطقه بلکه در همه مناطق کشور براساس مصوبه مجلس شورای 
اسلامی است.وی ادامه داد: مجلس قانون حفاظت از گونه های نادر جنگلی 
را تصویب کرده و درختان منطقه جنگل ابر نیز مشمول این مصوبه هستند.

مقدســی گفت: در ماه های گذشــته نیز شــورای عالــی حفاظت 
محیط زیست کشــور، منطقه جنگل ابر را جزء مناطق حفاظت شده به 
تصویب رســاند که با این مصوبه عملًا دیگر نمی توان هیچ کاری در این 
زمینه انجام داد. وی درمورد خروج جاده  ترانزیتی از جنگل ملی گلستان 
نیز گفت: این جاده نه تنها برای گیاهان که حتی برای جانوران آسیب رسان 

است و باید تلاش شود تا جاده از جنگل گلستان خارج شود.
جنگل ابر قســمتی از قدیمی ترین و زیباترین جنگل های هیرکانی با 

گونه های گیاهی و جانوری نادر با 35 هزار هکتار وسعت است.
این منطقه در ادامه جنگل های سرسبز شمال کشور به دلیل این که در 
اغلب مواقع فضای آن را اقیانوسی از ابر فراگرفته به این نام مشهور است.

در این جنگل ابرها آن قدر به درخت ها نزدیک اند که به نظر می رسد 
جنگل برروی ابرها سوار است و می توان در میان ابرها گشت و گذار کرد 
و به باور بســیاری از گردشگران یکی از زیباترین چشم اندازهای طبیعت 
ایران و حتی جهان محســوب می شود. این جنگل یکصد و چهاردهمین 
اثر طبیعی است که توســط سازمان میراث فرهنگی در فهرست میراث 

طبیعی ایران قرار گرفت.

قائم مقام سازمان جنگل ها:

ساخت جاده در جنگل ابر مردود است

کرج- خبرنگارکیهان:
طبق مصوبه دولت، 20 هزار مگاوات برق از طریق نیروگاه های اتمی و 
7 هزار مگاوات برق نیز از طریق نیروگاه های حرارتی کشور افزوده می شود.

علیرضا احمد یزدی مدیر دفتر شرکت توانیر کشور در حاشیه همایش 
سالانه مدیریت مصرف برق ویژه صنایع استان البرز در گفت وگو با خبرنگار 
کیهان اظهار کرد: هم اکنون 270 هزار میلیون کیلووات ساعت میزان تولید 
برق کشور است. وی با اشاره به فعالیت یکصد نیروگاه با ظرفیت 73 هزار 
مگاوات برق در کشــور گفت: امیدواریم با همکاری مردم تابستان امسال 

نیز هیچ مشکل خاموشی نداشته باشیم.
احمد یزدی تصریح کرد: اکنون متوسط رشد مصرف برق در کشور 5/5 
درصد است که با ادامه این روند به واردکننده انرژی تبدیل خواهیم شد.
وی به افزایش انتشــار گازهای گلخانه ای و آلاینده ها در اثر افزایش 
مصرف انرژی خبر داد و افزود: میزان انتشار گاز منوکسید کربن در جهان 
بیش از 30 هزار میلیون تن است که 550 میلیون تن آن سهم ایران است.

مدیر دفتر شرکت توانیر کشور بیان کرد: بیماری های سرطان، ام اس، 
بیماری های قلبی، ریوی و نارســایی در دوره جنینی از عواقب گسترش 
گازهای گلخانه ای اســت. احمد یزدی از مشــترکین بزرگ خواست تا با 
اســتفاده از انرژی خورشــیدی و نصب آن از 50 درصد هزینه یارانه فتو 

ولت ها برخوردار شوند.

27 هزار مگاوات برق
 به ظرفیت کنونی انرژی کشور افزوده می شود

محیط  حفاظت  مدیــرکل 
زیســت هرمــزگان گفــت: 
فرآیندهای تصفیه فاضلاب در 
بندرعباس اســتاندارد نیست 
و براســاس آزمایش ها، میزان 
آلودگی میکروبی پساب فاضلاب 
تصفیه شده، چهاربرابر حد مجاز 

است.
مجید وفــادار افزود: روزانه 25 
میلیــون و 500 هــزار مترمکعب 
فاضلاب در بندرعباس تولید که از 
این میزان تنها 19 میلیون مترمکعب 
تصفیه می شود که شیوه های تصفیه 

نیز استاندارد و مورد تایید نیست.
لوله هــای  ایزوله نبــودن  وی 
تصفیه خانه و نفوذ آب شــور و در 

نتیجه خوردگی لوله ها و تاسیسات 
را یکی دیگر از مشکلات مهم تصفیه 
خانه بندرعباس اعلام کرد.وفادار از 
تولیــد روزانه یک هــزار و 266 تن 
زبالــه در هرمزگان خبر داد که 80 
درصد آن قابل بازیافت است اما تنها 
20 درصد زباله تولیدی در اســتان 
بازیافت می شود.وی خاطرنشان کرد: 
براساس برنامه پنجم توسعه، دفن 
زباله در شــهرهای ساحلی ممنوع 
خواهد بــود و روش های نوین دفع 
پسماندها باید اجرایی شود. وفادار 
تصریح کرد: از 16 شــهر ســاحلی 
در استان، هشت شهر برنامه جامع 
پسماندها دارند و سایر شهرها هنوز 

این برنامه را ارائه نکرده اند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست هرمزگان:

آلودگی میکروبی پساب تصفیه خانه بندرعباس 
4 برابر حد مجاز است


